
Rozhovor s Anetou Lachmannovou
Aneta Lachmannová, advokátka z kanceláře Drobiš & Novotný, se v rozhovoru zaměřila na propojení
rodinného práva a práva nemovitostí. Uvedla, že jí vyhovuje balanc mezi strukturálním přístupem u
nemovitostí a emotivními aspekty rodinného práva. Přestože obě oblasti vyžadují strategické myšlení
a vyjednávání, každá přináší specifické výzvy.

Jedním z hlavních témat byla dohoda versus spor při rozvodu. Aneta Lachmannová zdůraznila, že
dohoda je rychlejší, levnější a méně stresující, obzvláště pokud jde o rodiče s dětmi. Podle ní je
důležité, aby si manželé uvědomili, že budou muset spolupracovat i po rozvodu, což dohoda
usnadňuje. Pokud však druhý z partnerů překročí hranice kompromisu, není vyhnutí soudnímu
sporu.

Zajímavým bodem byly trendy v rozvodovém právu, jako je rostoucí preference střídavé péče. Podle
Anety Lachmannové může být střídavka přínosná, pokud je motivace rodičů upřímná, například
udržet kontakt s dětmi. Na druhou stranu varovala před zneužíváním střídavé péče k vyhnutí se
placení výživného. Když rodiče nejeví zájem o děti, je na místě výlučná péče.

Rozhovor se dotkl i aktuálních legislativních změn, například plánované novely, která by zavedla
možnost rozvodu u notáře pro bezdětné páry nebo sjednocení rozvodového a opatrovnického řízení.
Aneta Lachmannová tyto návrhy vítá, protože by mohly zrychlit procesy a snížit jejich nákladnost.
Nicméně poukázala na možná úskalí, například dodatečné spory vyplývající z nedostatečně
definovaných dohod o péči o děti.

Výživné a jeho výpočet je další komplikované téma. Aneta Lachmannová vysvětlila, jak se zohledňují
příjmy rodičů, ale také problémy spojené s jejich skrýváním. Dokazování příjmů fyzických osob
podnikajících nebo společníků firem považuje za složitou až detektivní práci, která často vyžaduje
doklady o životní úrovni rodiny.

Na závěr se věnovala tématu prevence a informovanosti, například o majetkových režimech a
možnostech předmanželských nebo manželských smluv. Aneta Lachmannová zdůraznila, že mnoho
problémů by se dalo předejít, kdyby lidé více rozuměli základním právním principům. Navrhla
například větší osvětu nebo dokonce kurzy před uzavřením manželství.
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